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Zápis  
z 10. zasedání Akademického senátu UHK dne 13. května 2015 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, dr. Miroslav Kappl, doc. Štěpán Hubálovský, 
Mgr. Jan Prouza, dr. Daniel Jezbera, doc. Martin Šandera, doc. Jaroslava Severová, dr. Karel 
Myška, dr. Václav Bělík, dr. Ivan Soukal, dr. Daniela Květenská, Bc. Jana Kudrnová, Kateřina 
Burešová, Vít Bednář, Jan Špriňar, Jana Jandová, Zuzana Sekaninová, Lucie Pilařová, Radka 
Hysková. 
 
Omluveni: doc. Kamil Musílek, doc. Ondřej Krejcar, Mgr. Magda Munzarová, Bc. Martin Petrus, 
Lenka Matějková, Jakub Novák, Tomáš Bartůněk, Zuzana Zapletalová, Bc. Lucie Špráchalová, Ing. 
Lukáš Válek. 

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, prof. Antonín Slabý, prorektor, dr. Monika Žumárová, 
prorektorka, dr. Petr Grulich, prorektor, dr. Stanislav Klik, kvestor, doc. Václav Janeček, děkan 
FIM, doc. Pavel Trojovský, děkan PřF, dr. Pavlína Springerová, děkanka FF, doc. Pavel Vacek, 
děkan PdF, dr. Zuzana Truhlářová, ředitelka ÚSP, Ing. Hana Šrámková, tajemnice FIM, Ing. 
Marketa Bednářová, tajemnice PdF, Ing. Ivana Svobodová, tajemnice, FF, Ing. Monika Kostrová, 
tajemnice PřF, Ing. Helena Trhoňová, tajemnice ÚSP, Ing. Eva Špalovská, vedoucí EÚ, doc. 
František Vaníček, předseda AS PdF, Jan Hanus, SK RVŠ a další členové akademické obce UHK. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání zahájila a řídila doc. Hana Tomášková. Uvedla, že AS UHK bude usnášeníschopný 1,5 
hodiny a informovala o průběhu zasedání – prvních 6 bodů bude projednáno a schváleno 
usnesením. Bod Různé a) „Stanovisko AS PdF UHK“ včetně diskuse (případně i navrženého 
usnesení) bude zaslán členům AS UHK ke schválení formou per rollam. Bod Různé b) „Volba 
členů Disciplinární komise UHK“ byl doc. Tomáškovou stažen a odložen na následující zasedání. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že aktuálně má AS: 15 členů komory akademických pracovníků a 15 členů 
studentské komory. AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 19 členů (KAP 11 a SK 8 
členů). Oznámila, že zasedání bylo svoláno podle čl. 16, Volebního a jednacího řádu AS UHK.  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

 
1) Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za ÚSP (předkládá doc. Ing. Hana 

Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
2) Složení slibu člena AS UHK.    
3) Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, 

Ph.D., rektor UHK). 
4) Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 

MBA, Ph.D., rektor UHK). 
5) Složení členů Vědecké rady Ústavu sociální práce UHK – informace o aktuálním 

složení a žádost o schválení dalšího člena Vědecké rady ÚSP (předkládá Mgr. Zuzana 
Truhlářová, Ph.D., ředitelka ÚSP). 
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6) Výroční zpráva o hospodaření ÚSP UHK za rok 2014 (předkládá Mgr. Zuzana 
Truhlářová, Ph.D., ředitelka ÚSP). 

7) Různé: 
a) Stanovisko AS PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., 
předseda Akademického senátu PdF UHK). 
b) Volba členů Disciplinární komise UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK). 
 
 

V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 8, celkem 19. 
 
Hlasování: pro - 19, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 10. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za ÚSP (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková sdělila, že dle dodaných materiálů předsedou volební komise za ÚSP do AS UHK 
dr. Kappla, se do voleb přihlásilo pět kandidátů a členy AS UHK se podle získaného počtu hlasů 
stávají Lucie Pilařová a Radka Hysková. Zbývající kandidáti Eliška Kolaříková, Denisa Řeháková 
a Nikola Kosařová se stávají náhradníky. 
 
Bod 2. Složení slibu člena AS UHK.  
 
Dle čl. 14 odstavec 2 VJŘ AS UHK se náhradník stává členem AS UHK složením slibu člena AS UHK 
na začátku nejbližšího zasedání AS UHK. 
 
Slib byl přečten Lucií Pilařovou a přítomná Radka Hysková k slibu vyjádřila souhlas. 
 
"Slibuji na svou čest, že svůj mandát budu vykonávat podle svého nejlepšího vědomí a svědomí 
v souladu s právním řádem České republiky a v zájmu Univerzity Hradec Králové, její akademické 
obce a zaměstnanců“. 
 
Bod 3. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 
 
Bod přednesla dr. Žumárová, uvedla, že podklady k vypracování VZČ jsou pevně dány MŠMT. 
Ve své prezentaci zhodnotila rok 2014, zaměřila se na počty studentů (nejnižší od r. 2008), 
strukturu oborů a studijních programů (v českém i anglickém jazyce), snahu zaujmout zahraniční 
studenty ke studiu na UHK, porovnala počty podaných přihlášek ke studiu (nejvyšší od r. 2011), 
strukturu akademických pracovníků a v závěru informovala o investičních akcích univerzity 
a institucionálním rozvojovém plánu UHK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Na zasedání se dostavil dr. Ivan Soukal, člen KAP; počet přítomných členů AS UHK: KAP 12 
a SK 8, celkem 20. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2014. 
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Bod 4. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 
 
Dr. Klik uvedl, že VZH prochází stejným procesem jako VZČ a sdělil, že hospodářský výsledek 
UHK za rok 2014 (cca 2 miliony) navrhují rozdělit do fondů.  
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2014. 
 
Bod 5. Složení členů Vědecké rady Ústavu sociální práce UHK – informace o aktuálním 
složení a žádost o schválení dalšího člena Vědecké rady ÚSP (předkládá Mgr. Zuzana 
Truhlářová, Ph.D., ředitelka ÚSP). 
 
Dr. Truhlářová informovala členy senátu o změnách a aktuálním složení Vědecké rady ÚSP 
a představila novou členku – doc. Taťjanu Pergler, Ph.D. 
 
Z diskuse vyplynulo vyjasnění použitého termínu „emeritní profesor UHK“ u člena VR ÚSP (dr. 
Bělík, dr. Žumárová, prof. Hynek, dr. Truhlářová). 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK projednal a schválil Doplnění Vědecké rady ÚSP. 
 
Bod 6. Výroční zpráva o hospodaření ÚSP UHK za rok 2014 (předkládá Mgr. Zuzana 
Truhlářová, Ph.D., ředitelka ÚSP). 
 
Dr. Truhlářová sdělila, že ÚSP v roce 2014 hospodařil s kladným výsledkem a značnou část financí 
ušetřil díky projektům.  
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP UHK za rok 2014. 
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 10. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2014. 
3. AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2014. 
4. AS UHK projednal a schválil Doplnění Vědecké rady ÚSP. 
5. AS UHK projednal a schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP UHK za rok 2014. 

 
  

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 20 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
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Bod 7. Různé.  
 

a) Stanovisko AS PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., 
předseda Akademického senátu PdF UHK). 

 
Doc. Vaníček tlumočil stanovisko AS PdF UHK a požádal vedení univerzity o vyjádření. 
„AS PdF UHK vyzývá AS ostatních součástí UHK k vyjádření nesouhlasu s dosavadní tvorbou 
rozpočtu UHK, kdy v době klesajících příjmů UHK rostou náklady rektorátu. Toto považujeme 
za nesolidární a apelujeme na vedení UHK, aby tyto klesající příjmy, vedoucí k výrazným 
úsporným opatřením jednotlivých součástí UHK, byly vyváženy snížením odvodů na rektorát.“ 
 
Doc. Šandera a doc. Janeček potvrdili shodná stanoviska AS FF a AS FIM UHK. 
 
Ze zasedání se omluvil Jan Špriňar, člen SK; počet přítomných členů AS UHK: KAP 12 a SK 7, 
celkem 19 (AS UHK již není usnášeníschopný). 
 
Diskuse: 
 
Dr. Klik sdělil, že kolegium rektora jednalo o rozpočtu, ale bez shody, proto nebyl materiál 
předložen na dnešní zasedání.  
Dr. Joukl prezentoval návrhy na usnesení a zrekapituloval možnosti AS UHK za dané situace.  
Doc. Hubálovský uvedl, že EK AS UHK se zabývala rozpočtovým provizoriem; s výsledkem plnění, 
které předložil dr. Klik, nesouhlasí tajemnice fakult. EK AS UHK doporučuje po schválení 
rozpočtu UHK na rok 2015, aby se AS UHK zabýval konkretizací vzorce pro výpočet limitů pro 
rozpočtové provizorium v čl. 29 Statutu UHK. 
 
Prof. Hynek ve svém projevu uvedl, že chápe znepokojení nad neschváleným rozpočtem i snahu 
fakultních senátů vytvořit určitý tlak na rektorát, ale zásadně nesouhlasí s výrokem o „klesajících 
příjmech UHK“ ve stanovisku AS PdF UHK. Upozornil, že jsme věděli dostatečně dlouho, že 
MŠMT sníží v roce 2015 velmi výrazně počet profinancovaných studentů UHK. Hlavní problém 
vidí v nedostatečném provedení a dodržování úsporných opatření. Varuje před 1.207 
„neproplacenými studenty“, kteří na univerzitě již nyní studují. Příští rok přijde univerzita 
o dalších 300 profinancovaných studentů (ztrátu lze odhadnout na dalších cca -10 mil. Kč) a počty 
studentů budou na nízké úrovni dalších 7 let. Rektorát spravuje centrální servisní pracoviště 
univerzity a je na dohodě s fakultami, které služby budou i nadále potřebovat, které nikoliv, 
a které se třeba omezí. Jednání kvestora s tajemnicemi nevedou k žádoucímu postupu, a proto 
svolal mimořádné jednání kolegia, jehož jediným bodem programu je právě rozpočet. Prof. Hynek 
se domnívá, že dohody s vedením fakult je možné dosáhnout a problémy, které nyní brání 
předložení návrhu rozpočtu, se podaří vyřešit. V případě, že nedojde ke shodě a rozpočet nebude 
schválen, platí rozpočtové provizorium. Rektor upozornil, že je připraven podmínky 
rozpočtového provizoria důrazně uplatňovat a ochránit UHK jako celek před eventuálními 
finančními těžkostmi. 
 
V diskusi k rozpočtu dále vystoupili: dr. Slezák, dr. Jezbera, Mgr. Prouza, dr. Soukal, doc. 
Šandera, dr. Klik, Ing. Šrámková, Ing. Bednářová. 
 
Na podnět dr. Joukla bylo navrženo následující usnesení: 
 
Návrh usnesení AS UHK 13. 5. 2015 (o kterém bude hlasováno per-rollam): 
 
„AS UHK vyjadřuje znepokojení nad tím, že rektor UHK doposud nepředložil AS UHK návrh 
rozpočtu na rok 2015, a proto žádá rektora UHK, aby do 20. 5. 2015 zaslal předsednictvu AS UHK 
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návrh rozpočtu UHK na rok 2015. Dále AS UHK doporučuje, aby rektor UHK v návrhu rozpočtu 
UHK na rok 2015 zohlednil stanoviska akademických senátů PdF, FF a FIM UHK, a zároveň 
požaduje, aby návrh rozpočtu UHK na rok 2015 zohlednil rozsah úspor na všech součástech UHK, 
včetně rektorátu“. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 3. 6. 2015. 
 
 
 
 

 
 
V Hradci Králové dne 13. 5. 2015          doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                      předsedkyně AS UHK 
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